
GEMEENTENIEUWS

Piketpaaltjes voor de toekomst
Gemeentebelangen Bronckhorst ziet grote 
crises in de wereld. Deze crises, zowel de 
huidige crises als die van de afgelopen jaren,
hebben veel gevraagd van de gemeente, 
de inwoners, bedrijven en anderen. Ook 
zien we dat (Europese) wet- en regelgeving 
invloed heeft op onze gemeente. Denk 
hierbij aan het beëindigen van de uitzon-
deringspositie voor het uitrijden van mest, 
de energietransitie moeten uitvoeren, en 
het oplossen van energiearmoede en de 
bijbehorende netcongestie. Daarnaast zien 
we een grote stroom asielzoekers uit landen
zoals Syrië of de Afrikaanse landen maar 
ook de Oekraïense vluchtelingen. 

Kortom, het is een periode waarin wij als 
gemeente flexibel moeten zijn. Tegelijkertijd 
mogen we van de landelijke overheid 

steeds minder beslissen als gemeenteraad. 
We krijgen minder knaken voor meer taken, 
daarom vindt GBB het tijd voor piketpaaltjes. 

De piketpaaltjes
1. We voldoen aan de eisen die de wet stelt 

voor (minderjarige) asielzoekers, maar 
bieden niet meer ruimte dan ons wordt 
opgedragen. GBB wil strikte afspraken 
zien met het COA over de integratie van 
deze jongeren. Onze inwoners moeten 
zich veilig kunnen voelen.

2. De energietransitie moet voor iedereen 
haalbaar en betaalbaar zijn. Wij blijven 
ons inzetten op de lokale dorpsenergie-
plannen en willen niet meewerken 

 aan grootschalige windenergie-opwek 
als niet eerst alle andere opties zijn 

 uitgevoerd. 

3. Geen munitieopslag, maar we staan  
wel open om te kijken wat effecten van 
een eventueel laagvlieggebied zijn. 

4. Meer woningen voor iedereen, met name 
in de betaalbare klasse. Voor GBB  
betekent dit een streven tot € 250.000,- 
zoals in Hummelo bij het Stokhorsterpark.

5. Doesburg onderzoekt verdere samen-
werking met één of meerdere gemeenten.
GBB staat open voor het goede gesprek 
met de collega’s van Doesburg. 

De GBB-fractie 

Politieke partijen reageren op Programmabegroting 2025-2028 

 Algemene Beschouwingen

Vorige week berichtten wij je op de gemeentepagina’s over de Programmabegroting 2025-2028. B en w vouwden hierin hun plannen 
voor de komende periode uiteen. De politieke partijen geven deze week in het kort hun mening over de Programmabegroting 2025-2028. 

De VVD wil blijven investeren in vitaal Bronckhorst
De VVD wil blijven investeren in 
een vitaal Bronckhorst met een 
sluitende begroting. Dit is mogelijk 
door, zelfs in financieel moeilijke 
tijden, geld te blijven reserveren 
voor de investeringsagenda. Dit is 
nodig om uitvoering te geven aan de
volgende zaken, met meer tempo: 
• Woonplannen en woningbouw 
• Sport en leefbaarheidsplannen
• Alle kernen vitaal maken en 

voorzien van ontmoetingsplekken
• Investeringen in basisonderwijs
• Ruimte voor ondernemers en 

bedrijven

Slimme combinaties voor 
meer effect
Maar vooral willen we slimme com-
binaties maken van investerings-
plannen voor onderwijs, leefbaar-
heid, sport en ontmoetingsplekken.

Verbetering ambtelijke 
organisatie 
VVD Bronckhorst is kritisch over 
de huidige effectiviteit van de 
ambtelijke organisatie, en ziet 
daar kansen voor verbetering met 
een goed onderbouwde kwaliteits-
verbetering. 

Realistisch begroten 
Tijdens de algemene beschou-
wingen en meerjarenbegroting 
denken we mee over realistisch 
begroten en bezuinigingen.  
Dit willen we doen zonder grote 

gevolgen voor onze inwoners, 
ondernemers en verenigingen.  
Zo kunnen we de komende jaren 
financieel scherp aan de wind 
koersen, met voldoende gerichte 
investeringsruimte.

VVD Bronckhorst zal ook de 
komende periode:
• Aansporen tot duidelijkheid  

en besluitvorming rondom  
de energietransitie

• Meewerken aan de sociale 
gemeente die we willen zijn,  
met betrekking tot asielopvang en

opvang van 
Oekraïners

• Positief bijdra-
gen aan het 
behoud van 
het landschap,
de landbouw en het toerisme 
stimuleren

• Schouder aan schouder staan 
met onze inwoners in de strijd 
tegen de komst van een munitie-
depot 

De VVD-fractie 

De hoogste tijd
Gelukkig! Bronckhorst staat er 
financieel goed voor. De hoogste 
tijd voor echte keuzes.

De hoogste tijd voor verenigingen
Verenigingen zijn het cement van 
onze samenleving. Maar vaak zijn 
er zorgen; over de regels, het 
gebrek aan vrijwilligers of de 
noodzakelijke verduurzaming. 

GroenLinks vindt dat gemeente 
Bronckhorst duidelijker moet zijn. 
Wat kunnen verenigingen van de 
gemeente verwachten? Hoe kun-

nen we helpen? Heldere keuzes 
zijn nodig!

De hoogste tijd voor een
prachtig landschap
De biodiversiteit staat onder druk. 
De waterkwaliteit is ondermaats. 
Het klimaat verandert merkbaar. 
Al jaren hangt ons een landbouw-
transitie boven het hoofd. 

We zien in Bronckhorst zwalkend 
beleid. Met mooie beloftes die 
worden afgezwakt als lastige  
keuzes moeten worden gemaakt.

Wij vinden dat we in Bronckhorst 
niet af moeten wachten maar echt 
moeten kiezen. Voor behoud en 
versterking van ons prachtige 
landschap. Een gezonde leef-
omgeving voor mens en dier. 
Duurzaam vervoer. En met  
een duurzaam perspectief voor 
boeren die hier hun brood verdie-
nen.

De hoogste tijd voor echt 
duurzame energie
Duurzame energie: we weten 
inmiddels wel wat er nodig is. 
Maar de huidige coalitie durft  
de grote keuzes niet te maken. 

GroenLinks kiest voor energie-
neutraal. Met grootschalige opwek 
van energie omdat je er niet 
omheen kunt. In overleg met de 
omgeving, en met een deel van de 
winst voor de samenleving. En we 
willen bewoners beter ondersteunen
om zelf, in hun wijk, hun energie-

verbruik te verduurzamen. Want 
daar liggen nog genoeg kansen.

De hoogste tijd voor echte keuzes
GroenLinks staat voor helderheid 
en echte keuzes. Zodat we met 
vertrouwen de toekomst tegemoet 
kunnen zien.

De GroenLinks-fractie 

Bespreking gemeenteraad
Tijdens de Politieke Avond van 24 oktober 2024 bespreekt de 
gemeenteraad de Programmabegroting 2025-2028. Inwoners die 
zich aanmelden om in te spreken, krijgen de gelegenheid te 
reageren op de plannen van b en w. De raad kan deze input 
meewegen bij het nemen van een definitief besluit. Daarna kunnen 
raadsleden elkaar, de wethouder en de inspreker vragen stellen. 
Tijdens de raadsvergadering van 7 november neemt de raad een 
definitief besluit over de Programmabegroting 2025-2028. 

Welkom 
Je bent van harte welkom op de Politieke Avond van 24 oktober 
2024. De Politieke Avond start om 20.00 uur in de raadzaal van het 
gemeentehuis. Voorafgaand is er om 19.30 uur gelegenheid om 
met de aanwezige raadsleden, collegeleden en ambtenaren een 
kop koffie te drinken. De raadsvergadering van donderdag 7 
november start om 17.00 uur (let op afwijkend tijdstip). 
De Politieke Avond en raadsvergadering zijn ook live vanuit huis 
te volgen via www.bronckhorst.nl/gemeenteraad.



Wat gaan we doen in 2025? 
Het laatste volledige jaar van dit 
college van GBB, CDA en PvdA 
komt eraan. In 2025 gaan we door 
met ons coalitie-programma om 
aan een mooi Bronckhorst te  
werken. We besluiten over de 
plannen voor 2025 tijdens de 
raadsvergadering van 7 november.

Financiële stabiliteit
Bronckhorst heeft het geld op orde,
mede door een aantal eerder 
afgesproken bezuinigingen, die 
soms pijn doen. De lasten voor de 
inwoners hoeven niet omhoog. 

Sociaal Beleid
In 2025 blijft Bronckhorst zijn  
sterke sociaal beleid houden.  
We krijgen weer een ziektekosten-
verzekering voor de minima. Er 
zijn goede plannen voor woning-
bouw in alle kernen. Er komt 
beleid voor sport, leefbaarheid, 
dorpsenergie, kunst en cultuur.  
Na Steenderen worden nu ook  
de dorpskernen van Zelhem en 
Vorden aangepakt. We bouwen 
nieuwe scholen en investeren in 
sport en leefbaarheid. Er komt 
meer ruimte voor bedrijven. 

Uitdagingen 
We hebben ook een paar forse 
uitdagingen: het wel of -we hopen- 
het niet doorgaan van het munitie-
depot, de opvang van ons aandeel 
vluchtelingen en de grootschalige 
opwek van energie.

Goede afweging maken 
Niet iedere inwoner is tevreden 
over alle delen van dit beleid. Dat 
weten we als PvdA. We proberen 
de goede afwegingen te maken. 
We luisteren naar iedereen en 
leggen ons standpunt uit. 

Trots op Bronckhorst 
Er moet nog veel gebeuren, maar 
we gaan de goede kant op. Bronck-
horst is een fijne gemeente om te 
wonen, te werken en leuke dingen te
doen. We zijn een sociale gemeente.
De PvdA is een beetje trots. 

De PvdA-fractie

Bronckhorst
PVDA

Onzichtbare armoede wordt steeds groter probleem in Bronckhorst

Iedereen in staat stellen mee te 
doen aan de energietransitie
Energiearmoede is in Bronckhorst 
een groter probleem dan gemid-
deld in Nederland en Gelderland. 
In totaal kampen 716 huishoudens 
in onze gemeente met energie-
armoede.

Het is te verwachten dat dit aantal 
toeneemt. Mensen die te weinig 
geld overhouden om hun energie-
rekening te betalen, zijn ook niet in 
staat om te investeren in verduur-
zaming van hun woning zodat de 
energierekening omlaag gaat.  
Een vicieuze cirkel.

D66 Bronckhorst wil dat iedereen 
mee kan doen aan de energie-
transitie. Wij willen ervoor zorgen 
dat iedereen kan kiezen voor licht 
en warmte uit hernieuwbare bron-
nen en energiezuinige apparaten. 
Zo krijgen we allemaal grip op 
onze eigen energierekening.  

En met stroom van eigen bodem 
worden we allemaal weerbaar 
tegen de prijsschokken van dure 
buitenlandse fossiele energie.

Iedereen moet de juiste zorg 
kunnen krijgen
Zorgarmoede is een schrijnend 
probleem. Inwoners mijden bij-
voorbeeld de mondzorg omdat 
deze niet uit de basisverzekering 
wordt betaald. Velen weten niet dat
je daarvoor ook een beroep kunt 
doen op de gemeente. Toch blijkt 
dat deze drempel voor veel inwo-
ners te groot is. Schaamte zorgt 
ervoor dat niet iedereen zijn finan-

ciële situatie deelt met anderen. 
D66 Bronckhorst ziet goede zorg 
als een grondrecht, ook als je  
aan het eind van je besteedbare 
inkomen nog een klein beetje 
maand over hebt. 

Betaalbaar lokaal vervoer
Vervoersarmoede zien wij een 
steeds groter probleem worden. 
Het openbaar vervoer wordt  
alsmaar duurder, autorijden is  
niet voor iedereen weggelegd,  
en in een vergrijzende gemeente 
als Bronckhorst is fietsen ook  
niet voor iedereen een alternatief.
De consequentie is dat mensen 

hun deur niet meer uitkomen en 
vereenzaming om de hoek ligt. 
Daarom zal D66 Bronckhorst zich 
inzetten voor betaalbaar lokaal 
vervoer.

D66 Bronckhorst: nuchter,  
realistisch, vooruitstrevend en 
sociaal.

De D66-fractie

Investeren met gezond realisme in Bronckhorst

In de begroting voor 2025 zetten 
we de plannen uit ons coalitie-
akkoord voort. Zo wordt fors en 
duurzaam geïnvesteerd in toe-
komstbestendige voorzieningen. 
CDA Bronckhorst werkt hard aan 
het behalen van concrete resultaten
voor alle inwoners. Verstandige din-
gen doen die ons, Bronckhorsters 
verder helpen. CDA Bronckhorst 
is verheugd te zien dat veel van 

onze verkiezingsbeloften zijn opge-
nomen in de plannen voor 2025.

Optimaal leven
• Samen met zorgaanbieders 

werken we aan innovaties die 
de kosten beperken.

• Mensen met (energie-) armoe-
de en schulden krijgen de nodi-
ge hulp.

• Voorzieningen op het gebied 
van welzijn, sport en basisscho-
len worden toekomstbestendig 
gemaakt. 

Optimaal wonen
• Jongeren en ouderen uit 

Bronckhorst krijgen perspectief 
op betaalbare woningen. 

• Minder regels en testen met 
welstandsvrij bouwen.

• Er worden flexwoningen gereali-
seerd. 

Optimaal werken
• Industrieterreinen worden 

opnieuw ingericht en waar nodig 
uitgebreid voor lokale MKB-
bedrijven.

• Leegkomende agrarische 
bebouwing kan ingezet worden 
voor nieuw ondernemerschap.

• Agrarische familiebedrijven blijven
behouden en kunnen binnen de 
bestaande regels groeien.

Optimaal verduurzamen 
• Het isoleren van woningen 

wordt voor iedere inwoner  
haalbaar en betaalbaar.

• Aanpassingen in het elektriciteits-
netwerk zijn nodig, zodat er geen
beperking is voor ‘zon op dak’, 
wat onze voorkeur heeft.

• De dorpen profiteren zelf van het
duurzaam opwekken van energie. 

Optimale dienstverlening
• Inwoners ervaren een behulp-

zame gemeente.
• Inwoners doen mee en weten 

wat ze van de gemeente kunnen
verwachten.

CDA Bronckhorst staat voor lokale 
politiek, met lokaal geboren en 
getogen politici die actief mee-
doen in de lokale samenleving. 
Wij maken haalbare en betaal-
bare keuzes voor een mooier 
Bronckhorst. We gaan samen 
met inwoners aan de slag met 
resultaat voor Bronckhorst!

De CDA-fractie 

GEMEENTENIEUWS

Zuinig blijven voor de toekomst
De Programmabegroting 2025-
2028 bevat voor de fractie van  
de ChristenUnie – SGP geen 
wereldschokkende zaken.  
Dat was ook te verwachten,  
aangezien we in juni een aantal 
bezuinigingen hebben vastgesteld.
Daarna hebben we in oktober een 
financiële update gekregen, die 
voordeliger uitviel dan verwacht. 
Onze fractie wil dat voordeel  
echter niet gelijk verbrassen.  
We zullen de komende jaren nog 

steeds goed op onze gemeentelijke
portemonnee moeten passen om 
de komende rijks bezuinigingen  
te kunnen opvangen. We willen 
namelijk verhoging van de 
gemeentelijke belastingen zo  
lang mogelijk uitstellen.

Wonen
Wij zijn blij dat er op verschillende 
plekken in de gemeente nieuwe 
en gerenoveerde woningen wor-
den gerealiseerd voor starters, 

ouderen en andere doelgroepen. 
Jammer genoeg lopen plannen 
vaak vertraging op door bezwaren 
van mensen die denken dat een 
mooi uitzicht een recht is. Verder 

hopen we dat de aangepaste 
regels voor woningbouw in het 
buitengebied het gewenste effect 
zullen hebben.

Zorgen over Zorg en Wonen
De vraag naar zorg blijft maar  
stijgen, en dat gaat de komende 
jaren zeker een groot probleem 
worden. Oorzaken zijn onder 
andere de vergrijzing, de druk  

op de zorg en het woningtekort. 
Het is dus goed om hier nu al over 
na te denken en maatregelen te 
nemen. We gaan daarom een 
woonzorgvisie maken. Het doel  
is om mensen die zorg of onder-
steuning nodig hebben, langer 
zelfstandig te kunnen laten 
wonen. Maar laten we vooral  
niet vergeten dat het zorgen voor 
elkaar en echt aandacht hebben 
voor de problemen van anderen 
het allerbelangrijkste blijft.

De CU-SGP-fractie


